
Protokół Nr 31/2011 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 22 sierpnia 2011 r. 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta Ludwik Ekiert, członkowie Zarządu: p. Waldemar Słupski, 

p. Robert Radzymiński, zgodnie z załączoną listą obecności oraz Skarbik Powiatu – p. Renata Mróz, 

Sekretarz Powiatu – p. Elżbieta Bieniek, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – p. Jacek Dłuski, 

Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji - p. Sławomir Knapiński, Geodeta 

Powiatowy – p. Iwona Urbanowicz oraz  Kierownik Wydziału Komunikacji – p. Janusz Aziewicz. 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Starosta.  

 

Porządek obrad: 

I. Powiatowy Zarząd Dróg:  

1. Wycena dróg powiatowych. 

2. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia standardów oraz sieci dróg i ulic powiatowych 

na terenie Powiatu Nidzickiego objętych zimowym utrzymaniem dróg i ulic powiatowych w 

sezonie 2011/2012. 

II. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach: 

- zmiany uchwały Nr VIII/52/2011 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 czerwca 2011 r. w 

sprawie określenia zasad wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu 

Nidzickiego, 

- wyrażenia zgody na oddanie w najem garaży, lokali mieszkalnych oraz dzierżawę placu 

manewrowego, stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym 

zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy, 

- wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę gruntu stanowiącego własność Powiatu 

Nidzickiego, będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 

Nidzicy. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznej stawki czynszu za najem lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Powiatu Nidzickiego. 

III. Wydział Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji: 

1. Uchwała Zarządu w sprawie cofnięcia stypendiów sportowych. 

IV. Wydział Finansowy: 

1. Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2011-2026.  

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za pierwsze półrocze 2011 roku, 

- informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Nidzicy za pierwsze półrocze 2011 roku, 

- informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego. 

3. Wnioski finansowe.  

V. Wydział Komunikacji: 

1. Omówienie sprawy parkowania pojazdów usuniętych z drogi. 

 

Ad. I .1) 

Pan Starosta zaznaczył, że trzeba wycenić drogi powiatowe. Zrobią to wspólnie Wydział 

Geodezji i Powiatowy Zarząd Dróg.  

p. Renata Mróz zaznaczyła, że przepisy ustawy o rachunkowości określają, że każdy środek 

trwały trzeba wprowadzić do ksiąg rachunkowych. NIK ruszył do samorządów na kontrole w tym 

zakresie.  

Pan Starosta proponuje powołać zespół, który spisze i wyceni drogi.  
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p. Jacek Dłuski zauważył, że na wartość drogi składa się wartość gruntu i wartość budowli.  

Zaznaczył,  że znalazł jeden przetarg na wycenę w tym zakresie.  

p. Renata Mróz stwierdziła, że to byłaby niegospodarność, gdyby zlecić wycenę. Trzeba ustalić 

wartość szacunkową i przeliczyć kilometry. 

p. Iwona Urbanowicz stwierdziła, że drogi to środki trwałe, które powinny być zaksięgowane w 

momencie powstania powiatu. PZD musi mieć oddane drogi w trwały zarząd. W tej chwili bowiem 

jednostka nie ma nieruchomości, którymi zarządza. W ubiegłym roku pokusiła się o wycenę 1 km 

gruntu w 4 gminach i w mieście. Przybliżona wartość gruntu pod drogą jest wyliczona. Mamy mnóstwo 

nowych inwestycji o określonej wartości. Po przeliczeniu zużycia dróg istniejących, również można 

podać wartość szacunkową. 

p. Jacek Dłuski zaznaczył, że na Konwencie być może zasięgnie informacji. Proponuje później 

wrócić do tego tematu.  

p. Iwona Urbanowicz dodała, że należy się zastanowić, w jaki sposób powołać zespół. Dodała, że  

jest mnóstwo dróg o nieuregulowanym stanie prawnym. Kategoria z własnością gruntu jest pokręcona. 

Trzeba wypracować również ten problem. 

Pan Starosta odparł, że Pani Wójt nie chce się na to zgodzić. 

p. Iwona Urbanowicz uważa, że trzeba to sprostować, bo to są nieprawidłowości. Należy zmienić 

kategorię drogi, może wymienić się drogami, ponieważ jest też odwrotna sytuacja. Stan prawny musi 

być uporządkowany.  

Pan Starosta stwierdził, że to jest prawie nie do rozwiązania. 

 

p. Jacek Dłuski omówił uchwałę Zarządu w sprawie  w sprawie zatwierdzenia standardów oraz 

sieci dróg i ulic powiatowych na terenie Powiatu Nidzickiego objętych zimowym utrzymaniem dróg i 

ulic powiatowych w sezonie 2011/2012.  W stosunku do poprzedniego roku, proponował przenieść  ze 

standardu V na standard IV drogi Napiwoda-Czarny Piec (przez Jabłonkę), Jagarzewo-Janowo oraz 

Safronka – Janowiec Kościelny – Piotrowice. Dyrektor dodał, że zmiana ta powiązana jest ściśle z 

wydatkami. W ubiegłym roku na zimowe utrzymanie wydano 630.000 zł. 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 78/2011 sprawie zatwierdzenia 

standardów oraz sieci dróg i ulic powiatowych na terenie Powiatu Nidzickiego objętych zimowym 

utrzymaniem dróg i ulic powiatowych w sezonie 2011/2012. 

 

p. Iwona Urbanowicz przedstawiła informacje odnośnie odszkodowania za grunty pod 

planowaną trasę E-7. Powiat otrzyma z tego tytułu ok. 600.000 zł. Są to grunty w Napierkach, 

Kanigowie, Litwinkach, Szerokopasiu, Piątkach. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że w Wieloletniej Prognozie wstawiła tę kwotę na przyszły rok. 

 

p. Waldemar Słupski zaznaczył, że za drzewa rosnące w pasie drogowym można pozyskać 

pieniądze, np. przy drodze Waszulki –Napiwoda.  

p. Jacek Dłuski odparł, że jest sporo takich drzew, również na trasie Lipowo Kurkowskie - do 

granicy powiatu, jednakże potrzebne jest pozwolenie Ochrony Środowiska. Mamy pozytywną decyzję 

Burmistrza na suche drzewa, a Olsztyn nie chce wydać, bo są na nich porosty. PZD próbował temat 

podejmować, ale nie otrzymał zgody. 

 

p. Jacek Dłuski opuścił salę obrad. 

 

Ad. II 

p. Iwona Urbanowicz omówiła projekty uchwał Rady Powiatu w sprawach: 

- zmiany uchwały Nr VIII/52/2011 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 czerwca 2011 r. w 

sprawie określenia zasad wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu 

Nidzickiego, 

- wyrażenia zgody na oddanie w najem garaży, lokali mieszkalnych oraz dzierżawę placu 

manewrowego, stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie 

Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy, 
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- wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę gruntu stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego, 

będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy. 

Zarząd poparł przedstawione projekty u chwał bez uwag. 

 

p. Iwona Urbanowicz przedstawiła uchwałę Zarządu w sprawie ustalenia miesięcznej stawki 

czynszu za najem lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu Nidzickiego. Obecnie stawka 

czynszu wyniesie 2,50 zł/ m
2.

 Zaznaczyła, że zmieniły się stawki również w Gminie Nidzica. Są one na 

tym samym poziomie. 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 79/2011 w sprawie ustalenia miesięcznej stawki 

czynszu za najem lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu Nidzickiego. 

 

p. Iwona Urbanowicz opuściła salę obrad, a dołączył p. Sławomir Knapiński. 

 

Ad. III. 

p. Sławomir Knapiński omówił uchwałę Zarządu w sprawie stypendium sportowego. Dotyczy 

ona cofnięcia stypendium czterem zawodnikom MKS Start Nidzica. Prezes Startu wnioskował o 

cofnięcie stypendium ze względu na to, iż przestali uczęszczać na treningi. Zaznaczył, że jest kolejne 

pismo Prezesa o przyznanie następnych stypendiów. 

Pan Starosta stwierdził, że obowiązuje termin składania wniosków. Mogą również inni je 

złożyć. Zaznaczył, że w przyszłym roku będzie propozycja, żeby jednorazowo przyznawać i wypłacać 

stypendia. 

 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 80/2011 w sprawie stypendium 

sportowego. 

 

p. Sławomir Knapiński opuścił salę obrad. 

 

Ad. IV. 1) 

p. Waldemar Słupski zaznaczył, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie płaci duży czynsz za 

wynajem pomieszczeń w Przychodni. Po ostatnich deszczach zostały one zalane. Zapytał, czy byłaby 

możliwość przeniesienia jednostki do budynku gazowni. Gdyby nikogo nie było w czasie opadów, 

uważa, że zalałoby pomieszczenia do wysokości 1m. 

Pan Starosta uważa, że trzeba to przemyśleć. Powołany przez Zarząd Zespół przeprowadzi 

kontrolę w ZOZ, po czym Zarząd ponownie podejmie temat. 

 

p. Renata Mróz poinformowała, że Kierownik Wydziału Komunikacji wyliczył, iż potrzeba 

108.000 zł za parkowanie usuniętych z drogi pojazdów. Trzeba o tę kwotę zwiększyć wydatki. 

Pan Starosta dodał, że to kolejne zadanie przerzucone na samorządy. Siedzieli od rana i dzwonili 

do innych powiatów, aby zasięgnąć informacji. Przesłany został fax do Przewodniczącego Konwentu 

Powiatów, żeby rozstrzygnąć, jak postępować w sytuacji takiej, jak nasza oraz zająć się tematem 

usuwania zwierząt. 

 

p. Renata Mróz poinformowała, że wpłynęła dotacja w kwocie 1488 zł na komisje kwalifikacyjne 

na awans zawodowy nauczycieli. Należy ją wprowadzić do budżetu.  

Zarząd przyjął informację do wiadomości.  

 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że będą zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu, ze 

względu na to, że zmieni się kwota poręczenia oraz dochody majątkowe w 2012 r. za zajęcie pasa 

drogowego. 

 Zarząd pozytywnie zaopiniował powyższe zmiany. 

 

Ad. IV. 2) 

p. Renata Mróz omówiła projekty uchwał Zarządu w sprawach: 
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- informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za pierwsze półrocze 2011 roku, 

- informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Nidzicy za pierwsze półrocze 2011 roku, 

- informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego. 

Przypomniała, że do końca sierpnia Zarząd przekazuje je Radzie Powiatu i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Olsztynie. 

Uwag nie było. Zarząd podjął następujące uchwały: 

1) Nr 81/2011 w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za pierwsze 

półrocze 2011 roku, 

2) Nr 82/2011 w sprawie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nidzickiego, 

3) Nr 83/2011 w sprawie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy za pierwsze półrocze 

2011 roku. 

 

p. Renata Mróz podała, że ZOZ na koniec czerwca 2011 r. ma zobowiązania wymagalne, które 

wynoszą 374.731 zł, a składają się na nie wydatki na leki, materiały medyczne, sprzęt, gaz, wydatki 

remontowe, transport. 

Pan Starosta zauważył, że jeśli brakuje środków, to się nie remontuje. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że ZOZ twierdzi, iż ma niższy dochód, niż planował. Dodała, że 

wpłynęło piso dyr. ZOZ o przesunięcie 2 rat kredytu z bieżącego roku na rok 2012. p. Mróz wolałaby, 

aby ZOZ spłacił je zgodnie z harmonogramem, żeby nie obciążać w przyszłorocznego budżetu 

poręczeniami. Stwierdziła, że gdy weszła w życie ustawa, wg której powiat spłaca zobowiązania, to 

nagle zrobiło się dużo zobowiązań. Nie wie, co jest lepsze, czy przesunięcie spłaty rat, czy spłata rat za 

ZOZ. Zobowiązania ZOZ na półrocze wynoszą 1.238.307 zł, kredyty – 863.000 zł, a zobowiązania 

wymagalne – 374.000 zł. Do tej pory ZOZ dawał radę, a przez 3 miesiące tak dużo zobowiązań 

powstało. ZOZ ma przedstawić wszystkie umowy i wynikające z nich zobowiązania wymagalne. 

Trzeba przeprowadzić kontrolę. 

 

p. Renata Mróz poinformowała, że zostało wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek 

PFRON z tytułu nieprawidłowości wykorzystania środków w 2008 r. na likwidację barier, 

wydatkowanych na zakup soczewek okularowych.  

Pan Starosta stwierdził, że w Sądzie tę sprawę wygramy. 

p. Renata Mróz dodała, że według Ministerstwa, od Komisji zależy, czy i na co przyzna środki. 

Odpowiedź w tej sprawie została już przygotowana. 

Pan Starosta polecił dołączyć do niej pismo z Ministerstwa. 

 

Do posiedzenia dołączył p. Janusz Aziewicz. 

 

Ad. V. 

p. Janusz Aziewicz omówił problem parkowania pojazdów usuniętych z drogi. Pojazdy, które 

przeszły na rzecz powiatu, należy zlicytować i sprzedać. Koszt może wyjść większy, niż dochód. 

Zaznaczył, że należy uznać p. Pliszce koszty na pewno od dnia, kiedy powiat stał się właścicielem 

pojazdów, być może od 4 września, tj. od zmiany przepisów. Od wczoraj natomiast to zadanie przeszło 

na powiat, więc pojazdy od p. Pliszki trzeba zabrać jak najprędzej, bo rosną koszty. 

p. Renata Mróz zapytała, czemu p. Pliszka nie robił nic przez 1,5 roku.  

p. Janusz Aziewicz podał wykaz pojazdów, za które trzeba będzie zapłacić 108.000 zł. Dodał, że 

wcześniej pojazdy z mocy ustawy przechodziły na własność Skarbu Państwa, ale Urząd Skarbowy nic z 

tym nie zrobił. 

Pan Starosta stwierdził, że sprawę musi rozstrzygnąć sąd, ponieważ skrzywdzony jest powiat. 

Dlatego m. in. podjęto decyzję, że parking zostanie zorganizowany na terenie CKP. Teraz powstał 

problem, bo zabieramy pojazdy i p. Pliszka będzie próbował wydać fakturę od dnia zatrzymania.  
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p. Janusz Aziewicz zaznaczył, że do 4 września koszty ponosi Skarb Państwa. Od 4 września -

trzeba zapłacić za 6 pojazdów – bezkrytycznie (zatrzymane od lutego 2011 r.) Dwa pojazdy są 

przewłaszczone. Przy likwidacji nalicza się koszty  i wydaje decyzje administracyjną. Teoretycznie jest 

przychód, ale wątpliwa ściągalność. Jeśli przez 30 dni właściciel nie zapłaci, oddaje się sprawę do 

Urzędu Skarbowego, który ściąga przez 5 lat należność. 

p. Renata Mróz stwierdziła, że środki na opłatę za parkowanie pojazdów proponowała przesunąć 

z rezerwy na zarządzanie kryzysowe, bo innej możliwości nie widzi. Trzeba by zabrać jak najszybciej 

samochody, bo koszty rosną. p. Pliszka wkrótce może przysłać nowy cennik. 

p. Janusz Aziewicz poinformował, że w piątek wybrano ofertę p. Pliszki na usuwanie pojazdów z 

dróg i podpisano z nim umowę. 

Wobec wyczerpania porządku, Pan Starosta zamknął posiedzenie Zarządu. 

Na tym zakończono protokół. 

 

Protokołowała: 

    Małgorzata Wojtaszewska  

 

 

Przewodniczący Zarządu 

/-/ Ludwik Ekiert 

 

Członek Zarządu  

/-/ Robert Radzymiński 

 

Członek Zarządu  

/-/ Waldemar Słupski 

 

 


